
Zápisnica 

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva v Nižnej Boci konaného 
dňa 13.10.2023 o 17.00 hod. v zasadacej miestnosti obecného úradu 

 

Prítomní:          Starostka :  Mgr. Silvia Skusilová 

                           Poslanci : Ing. Peter Matejko  

   Ing. Tomáš Hellebrandt 

   Anna Trajteľová 

   Mgr. Silvia Rísiková                                                    

     

Neprítomní:   Martin Lichardus, PhDr. Desana Stromková 

 
Ďalší prítomní:         Ing. Lukáš Tréger, Ivan Rísik, Igor Tréger ml., Peter Balco, Mgr. 

Vierka Mosná, Marcela Herichová 
  
Verejnosť:            
 

Program: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu zasadnutia 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 
3. Kontrola plnenia uznesení. 
4. Schválenie strategického dokumentu – Spoločný program hospodárskeho rozvoja a 

sociálneho rozvoja obcí Horného Liptova do roku 2030 (skrátený názov Spoločný program 
rozvoja obcí Horného Liptova do roku 2030). 

5. Zmluva o združení  finančných prostriedkov pre Materskú školu v Kráľovej Lehote  
6. Schválenie cenovej ponuky na vypracovanie projektovej dokumentácie na Miestnu cestu 

v pamiatkovej zóne. 
7. Problematika ECAV Kráľova Lehota  pre obec Nižná Boca (Mgr. Vierka Mosná) 
8. Výsledok z opätovného prerokovania ZaD č. 2 s predstaviteľmi Napant-u.  
9. List od p. E. Hribik 
10. Diskusia   
11. Ukončenie 

 
K bodu 1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu zasadnutia 
Zasadnutie obecného zastupiteľstva /ďalej iba OZ/ zahájila a viedla starostka obce. Privítala 
prítomných,  ospravedlnila Martina Lichardusa a hlavnú kontrolórku PhDr. Desanu Stromkovú a 
konštatovala, že na zasadnutí sú prítomní štyria poslanci traja poslanci, a preto ho v zmysle § 12 ods. 
5 Zák. 369/90 Zb. o obecnom zriadení prehlásila za uznášania schopné.   
Navrhnutý program zasadnutia   poslanci schválili  všetkými hlasmi  (uznesenie č. 39/2023, za 4 – Ing. 
Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, Mgr. Silvia Rísiková  -   proti 0, zdržal sa 0) 
Na návrh starostky bol program doplnený o 2 body rozpočtové opatrenie doplnený za bod č. 6. a bod 
Rôzne doplnený za bod 11.  
 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu zasadnutia 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 
3. Kontrola plnenia uznesení. 
4. Schválenie strategického dokumentu – Spoločný program hospodárskeho rozvoja a 

sociálneho rozvoja obcí Horného Liptova do roku 2030 (skrátený názov Spoločný program 
rozvoja obcí Horného Liptova do roku 2030). 

5. Zmluva o združení  finančných prostriedkov pre Materskú školu v Kráľovej Lehote  
6. Schválenie cenovej ponuky na vypracovanie projektovej dokumentácie na Miestnu cestu 

v pamiatkovej zóne. 
7. Rozpočtové opatrenie. 



8. Problematika ECAV Kráľova Lehota  pre obec Nižná Boca (Mgr. Vierka Mosná) 
9. Výsledok z opätovného prerokovania ZaD č. 2 s predstaviteľmi Napant-u.  
10. List od p. E. Hribik 
11. Diskusia 
12. Rôzne    
13. Ukončenie 

Zmena programu bola schválená všetkými hlasmi prítomných poslancov (uznesenie č. 39/2023, za 4 – 
Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, Mgr. Silvia Rísiková  -   proti 0, zdržal sa 0).  
 
K bodu 2. Určenie zapisovateľa, overovateľa zápisnice 
Za overovateľa zápisnice bola starostkou určená p. Anna Trajteľová, za zapisovateľa zasadnutia OZ 
bola starostkou určená Mgr. Silvia Rísiková. 
Poslanci zobrali na vedomie overovateľa a zapisovateľa všetkými hlasmi (uznesenie č. 40/2023, za 4 – 
Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, Mgr. Silvia Rísiková  -   proti 0, zdržal sa 0). 
 
K bodu 3. Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia  25.08.2023  
Na predchádzajúcom zasadnutí OZ neboli prijaté poverujúce uznesenia.  
Poslanci zobrali na vedomie kontrolu plnenia uznesení všetkými hlasmi (uznesenie č. 41/2023, za 4 – Ing. 
Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, Mgr. Silvia Rísiková  -   proti 0, zdržal sa 0). 
 
K bodu 4. Schválenie strategického dokumentu – Spoločný program hospodárskeho rozvoja a 
sociálneho rozvoja obcí Horného Liptova do roku 2030 (skrátený názov Spoločný program 
rozvoja obcí Horného Liptova do roku 2030). 
Starostka: SPSHR obcí Horného Liptova do roku 2030 bol zverejnený na webovej stránke obce 
a poslancom bol doručený emailom dňa 13.09.2023, keďže neboli doručené žiadne pripomienky, 
starostka požiadala poslancov o vyjadrenie a následne schválenie SPHSR do roku 2030. 
Starostka pripomenula, že dokument bude možné aktualizovať v našej časti podľa toho, ako sa budú 
vyvíjať ZaD č.2, prípadne ako skončí referendum, ak ho zorganizujeme.   
Poslanci schválili Spoločný program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja obcí Horného 
Liptova do roku 2030 všetkými hlasmi prítomných poslancov (uznesenie č. 42/2023, za 4 – Ing. Peter 
Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, Mgr. Silvia Rísiková  -   proti 0, zdržal sa 0).  
 
K bodu 5. Zmluva o združení  finančných prostriedkov pre Materskú školu v Kráľovej Lehote  
Každý rok združujú obce Malužiná, Nižná Boca a Vyšná Boca finančné prostriedky pre Materskú školu 
v Kráľovej Lehote – je to naša spádová škôlka, Tento rok požiadala starostka o príspevok na 
vykurovanie, majú nový kotol na Pelety a tie zdraželi, pričom na takéto zdražovanie sa neposkytuje 
kompenzácia od štátu ako napr. na plyn či elektriku. V rozpočte máme na to vyhradené 200,- €, 
starostka Mgr Erika Šteučeková poslala kalkuláciu nákladov rozpočítanú na jedno dieťa, čo 
predstavuje 207,28 € na rok. Škôlku navštevujú dve deti z našej obce – 414,56 €.  
poslanci schválili združenie finančných prostriedkov v sume 414,56 € pre Materskú školu v Kráľovej 
Lehote všetkými hlasmi prítomných poslancov (uznesenie č. 43/2023, za 4 – Ing. Peter Matejko, Ing. 
Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, Mgr. Silvia Rísiková  -   proti 0, zdržal sa 0).   

K bodu 6. Schválenie cenovej ponuky na vypracovanie projektovej dokumentácie na Miestnu 
cestu v pamiatkovej zóne. 
Je potrebné vypracovať projektovú dokumentáciu s rozpočtom na miestnu cestu na Kráľovskej strane 
v pamiatkovej zóne, žiadali sme o predbežné stanovisko KPÚ v Žiline, nakoľko je cesta vymývaná 
prívalovými dažďami, povolili nám ako povrchovú úpravu asfalt. Projektovú dokumentáciu vypracuje 
firma Ekostaving, s.r.o. za 2297,75 €.  
poslanci schváli vypracovanie PD v sume 2297,75 € všetkými hlasmi prítomných poslancov 
(uznesenie č. 44/2023, za 4 – Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, Mgr. Silvia 
Rísiková  -   proti 0, zdržal sa 0). 

K bodu 7. Rozpočtové opatrenie 
Starostka – predložila poslancom rozpočtové opatrenie č. 13/2023 v súlade s § 14 ods. 2 písm. a) 
zákona 583/2004 Z.z. a to presun rozpočtovaných prostriedkov rezervného fondu v rámci schváleného 
rozpočtu, pričom sa nemenia celkové príjmy a celkové výdavky. V RF sme mali schválené financie na 



PD kanalizácie  10.000 €, túto v tomto roku nebudeme realizovať a preto tieto financie v rámci 
schváleného použitia RF presunieme na PD cesty v pamiatkovej zóne a na zateplenie OcÚ.     
Poslanci obce Nižná Boca prerokovali rozpočtové opatrenie č. 13/2023 a schválili všetkými hlasmi 
(uznesenie č. 45/2023, za 4 – Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, Mgr. Silvia 
Rísiková  -   proti 0, zdržal sa 0). 

 
K bodu 8. Problematika ECAV Kráľova Lehota  pre obec Nižná Boca 
Starostka privítala p. Farárku Mgr. Vierku Mosnú  z Kráľovej Lehoty a p. Marcelu Herichovú, ktoré 
požiadali o vystúpenie pred poslancami OZ.  
Mgr. Vierka Mosná: Účasť na Službách Božích je nízka, cca 5 ľudí. Návrh je urobiť z filiálky diaspóru, 
čo znamená, že SB sa budú konať len na sviatky, nie každú poslednú nedeľu v mesiaci. Kostol je 
národná kultúrna pamiatka pre veriacich aj neveriacich. Budúci rok bude 180 výročie vysvätenia 
kostola. Tradícia organových koncertov v poslednú júlovú sobotu má dobrý ohlas, budúci rok by mohol 
byť koncert spojený s výročím.  
Starostka. Vyčleníme v rozpočte na rok 2024 peniaze na túto akciu. 
Marcela Herichová: teraz sme filiálka – máme vlastný účet a cirkevný príspevok, ktorý sa vyberá je 
pomerne vysoký. Nie je to len o tom, že Služby Božie nebudú, ale diaspóra znamená, že strácame 
zástupcov pri hlasovaní. Vysna Boca ma 4 presbyterov, my mame 1. Sú to ľudia, ktorí rozhodujú 
o aktivitách zboru a poplatkoch. Kostol postupne začína chátrať, treba urobiť elektriku, žiadali sme 
o rekonštrukciu v celom kostole. Cirkev a zbor nebude mat financie na rekonštrukcie.  
Starostka: je to náš kostol. Keby sme apelovali na ľudí, aby si poplatili príspevky, vyzvať občanov, aby 
prispeli 20€ ročne na osobu. schody sú rozbité a pamiatkári nám ich nedovolia prestrešiť. Rímsy na 
prednej fasáde opadávajú. 
Zverejníme výzvu na úradnej tabuli s číslom účtu:  cirkevný poplatok  20,- € za dospelého, 10,- € za 
dieťa do 15 rokov.  
Za presbyterov boli navrhnutí: S. Skusilová, M. Švandová, L, Tréger, I. Tréger ml.  
P. Farárka chce otvoriť ďalší ročník konfirmantov – ide o deti, ktoré dovŕšili 12 rokov v tomto roku.  
Mgr. Vierka Mosná a p. Marcela Herichová sa poďakovali za možnosť vystúpiť na zadsadnutí OZ, 
rozlúčili sa a opustili zasadaciu miestnosť. 

K bodu 9. Výsledok z opätovného prerokovania ZaD č. 2 s predstaviteľmi Napant-u 
Starostka – dňa 19.09.2023 sa uskutočnilo opätovné prerokovanie zmien a doplnkov č.2 (ďalej len 
ZaD č.2) za prítomnosti zástupcu investora a pracovníkov NAPANT-u. Poslanci dostali emailom 
zápisnicu z opätovného prerokovania ZaD č.2, táto bola doručená aj s pozvánkou na zasadnutie OZ 
predsedovi petičného výboru Ing. Lukášovi Trégerovi.  NAPANT trvá na svojom pôvodnom stanovisku, 
s navrhovaným rozšírením funkčných plôch nesúhlasí a požaduje ich vylúčiť. Navrhuje prehodnotiť 
/redukovať plošný rozsah už schválených plôch v zmenách a doplnkoch č.1. ÚPN Nižná Boca ako aj 
prehodnotiť platnú reguláciu pre výstavbu. Starostka oboznámila poslancov, že návrh ZaD č.2 bude 
prepracovaný podľa stanoviska NAPANT-u.  
Na základe podanej petície aj na základe vlny odporu, ktorá sa zdvihla pri prerokovaní ZaD č.2 je 
potrebné zistiť, čo chcú občania Nižnej Boce. Schválením referenda o ďalšom rozvoji obce by sme sa 
vedeli odraziť a prijať také zmeny a doplnky, ktoré by boli v súlade s väčšinovým názorom občanov.   
Poslanci schválili miestne referendum všetkými hlasmi prítomných poslancov (uznesenie č. 46/2023, 
za 4 – Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, Mgr. Silvia Rísiková  -   proti 0, zdržal 
sa 0). 
Prebehla diskusia ohľadom referendových otázok:  

1. Súhlasíte so zrušením lyžiarskeho strediska na horných lúkach a výstavby na dolných lúkach, 
ako je navrhnutá v platnom územnom pláne obce Nižná Boca? 

2. Súhlasíte s tým, aby obec obstarala Zmeny a doplnky č.3 s povolením minimálnej výstavby? 

Poslanci predbežne stanovili termín referenda na 02.12.2023. K samotnému referendu bude zvolané 
zasadnutie na konci októbra. Do pozornosti občanom dávame Všeobecne záväzné nariadenie 
č.2/2018 o organizovaní miestneho referenda.  
Po  prerokovaní tohto bodu predseda a členovia petičného výboru opustili rokovaciu miestnosť.  



K bodu 10. List od p. E. Hribik  
p. Hribik poslala list poslankyni p.Trajteľovej, aby oboznámila všetkých poslancov s obsahom jej listu – 
celý list aj s prílohami bol naskenovaný a dňa 6.10.2023 odoslaný všetkým poslancom. Poslanci 
konštatujú, že tieto informácie a detaily už boli prerokované na minulých zasadnutiach obecného 
zastupiteľstva a stanovisko poslancov k danej veci sa nezmenilo.  
 
K bodu 11. Diskusia 
Diskusia prebiehala pri každom prerokovávanom bode.   
 
K bodu 12. Rôzne  
 Ministerstvo financií SR nám zaslalo oznámenie o odpustení návratnej finančnej výpomoci, ktorá 

bola obci poskytnutá v roku 2020 ako Kompenzácia výpadku dane z príjmov FO z dôvodu 
pandémie v sume 2533,- €. 

 PPA nám 6.10.2023 refundovala 105.371,88 € za zateplenie KD, požiadali sme banku o splatenie 
aj druhého úveru.  

 CVČ požiadalo o dotáciu na deti navštevujúce krúžky, dotácia na tento rok bola schválená na 
zasadnutí OZ 27.01.2023 uznesením č. 5/2023 v sume 9,85 € na dieťa a mesiac. Od septembra 
2023 sa do krúžkovej činnosti v CVČ prihlásili dve deti s trvalým pobytom v Nižnej Boci. Suma 
dotácie za obdobie 09 -12/2023 je 78,80 €.  

 Projekt „Modernizácia multifunkčného ihriska“ to boli cvičiace stroje a výmena sietí a hracieho 
povrchu  nebol podporený, podali sme aj odvolanie, napriek tomu sme pre nedostatok financií 
dotáciu nedostali.  

 Projekt na kompostéry „Zvyšovanie efektivity separovania BRKO v Nižnej Boci“ nebol podporený, 
zaradili nás do zásobníka, t. z. ak sa vyskytnú nejaké zvyšné financie do konca roka 2023, 
napríklad ak niekto, kto bol podporený odstúpi, môžu nás vybrať zo zásobníka a podporiť, ale 
pravdepodobnejšie je, že sa to nenastane. 

 Stále čakáme na rezultát ohľadom žiadosti o dotáciu na Rozšírenie verejného osvetlenia 
a osvetlenia oddychovej zóny projektu Národné parky 2023.  

 Ešte stále nemáme dokončený projekt Wifi pre Teba II. Museli sme zopakovať verejné 
obstarávanie, ktoré je teraz v procese kontroly.   

 18.09.2023 bola podaná žiadosť na MAS-ku o dotáciu na rekonštrukciu horného úseku miestnej 
cesty, žiadosť je v procese vyhodnocovania – termín realizácie je 1-2. kvartál budúceho roku, 
budeme musieť vybaviť úver na 30.000 €, keďže z MAS-ky bude dotácia 50.000 € a celá 
rekonštrukcia stojí 80.000 €.  

 Obec má vydané právoplatné rozhodnutie na výrub líp pri kostole, povolili nám vyrúbať dve lipy 
a jednu orezať, je potrebné to sprocesovať a zrealizovať.   

 Golden Age – prišla žiadosť od neverejného poskytovateľa soc. služieb v Liptovskej Ondrašovej 
na poskytnutie finančného príspevku na prevádzku v sume 164,22 € /mesiac / klient. V tomto 
neverejnom zariadení sú umiestnené dve klientky z našej obce.  Poslanci skonštatovali, že suma 
je príliš vysoká, sme ochotní prispievať sumou, ktorú dostaneme na dve seniorky z podielových 
daní.   

 Začali sme zatepľovať OcÚ, vymenili sa staré okná v počte 6 ks, zateplí sa severná, západná 
a južná strana, odbágruje sa predzáhradka a zateplí sa celý sokel – možno až na budúci rok 
uvidíme ako nám vydajú financie a počasie. Vonkajšie schody od cesty budú zbúrané a nové 
schody by mali byť vybudované pod strechou, na tieto padá v zime sneh a sú rozbité. Na budúci 
rok bude potrebné upraviť priestor pred úradom, kde sa bude dať parkovať.  

 Seniori dostanú v októbri pri príležitosti mesiaca úcty k starším 10 € poukážku na nákup 
v predajniach COOP Jednota a bonboniéru, deťom obec pripraví balíčky na sv. Mikuláša.    

 
 
K bodu 13. Ukončenie  
Starostka  poďakovala prítomným za účasť a ukončila zasadnutie  OZ. 
 
 
 
Zapísal: Mgr. Silvia Rísiková       Mgr. Silvia Skusilová 
          starostka 
 
 
Overovateľ: Anna Trajteľová        



 

 

 

 

 

 

 

  



 


